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Saken angår: Vedtak i PS 88/2023, kommunestyret 11.12.23 

Beskrivelse: Regulering av husleiesatser 2024 

Kommunestyret vedtok i sak PS 88/2023 å øke leieprisen i kommunens utleieboliger. Det var 

Kommunedirektøren (KD) sin innstilling til nye satser som ble vedtatt av flertallet i kommunestyret. 

Sammen med innstillingen fulgte en redegjørelse1 som er vedlagt. Økningen skal jmf. budsjett ha en 

årsvirkning på 1.590.523,-. Argumentasjonen for jøkningen viste til et vedtak i kommunestyret fra 

15.09.2014 hvor det ble bestemt at kommunens boliger prismessig skulle ligge på gjengs leie. Det 

fremstår som noe uklart om hvor godt dette vedtaket har blitt fulgt opp, og KD mente at leien nå var 

for lav. Leien måtte opp for å nå nivået til gjengs leie, ble det argumentert. 

 

Overordnet er det Husleieloven2 som legger føringer tilknyttet utleie av boliger. Ved endring av 

leiepris setter Husleieloven noen rammer. Leien kan som hovedregel kun økes med 

konsumprisindeksen (KPI). Man anslår at konsumprisindeksen (KPI) for 2023 ligger på rundt 5 %3. 

Videre finnes det en mulighet for å endre leien til det man kaller «gjengs leie». Med gjengs leie så 

mener man den husleien som det betales for liknende boliger på liknende leievilkår i samme område. 

Dette kan man forstå som et slags gjennomsnitt av leieprisen i alle løpende leieforhold av tilsvarende 

boenheter. Gjengs leie er dog ikke det samme som markedsleie, og ved en overgang til gjengs leie skal 

det også gjøres fradrag for leietakers forbedringer og innsats. Det kan ikke justeres til gjengs leie i 

leieforhold som har vart i under 3 år. Man må anta at en betydelig andel av kommunens leieforhold 

har hatt en varighet langt under 3 år.  

 

Det alminnelige prisvernet i Husleieloven sier også at det kan ikke avtales en leie som er urimelig i 

forhold til det som vanligvis oppnås på avtaletidspunktet ved utleie av liknende husrom på liknende 

avtalevilkår. 

 

KD sin utregning av gjengs leie 

I sitt forslag til vedtak i saken har KD fastslått at leien minimum innebærer en økning av leia med 20 % 

for å nå gjengs leie. I noen tilfeller foreslås det også en høyere prosentsats. I saksdokumentene 

skriver KD at man har brukt boenheter som kommunen leier ut til flyktninger samt noen enheter som 

er annonsert for utleie som grunnlag for å finne gjengs leie. Utregningen er som følger: 

 

Dette innebærer en definisjon av gjengs leie pr. kvadratmeter på 1288,-.  

 

 

 
1 Regulering husleiesatser 2024 – Kommunedirektørens redegjørelse. Vedlegg til Kommunedirektørens forslag til 
handlingsplan 2024-27. 4. desember 2023. 
2 Husleieloven; https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1999-03-26-17/KAPITTEL_4#%C2%A74-3. 12. desember 
2023. 
3 KPI 2023. https://www.ssb.no/priser-og-prisindekser/konsumpriser/statistikk/konsumprisindeksen. Statistisk 
sentralbyrå 

https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1999-03-26-17/KAPITTEL_4#%C2%A74-3
https://www.ssb.no/priser-og-prisindekser/konsumpriser/statistikk/konsumprisindeksen
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På spørsmål omkring dette er korrekt utregnet svarer KD i mail til kommunestyret 7. desember 2023 

følgende:  

Med andre ord; KD mener at enheten kvadratmeterpris ikke er egnet til å fastslå korrekt gjengs leie i 

disse utleieenhetene. Det fremstår som merkelig og ikke hensynta kvadratmeterpris i et slikt 

spørsmål, da det er måleenheten markedet selv nærmest slavisk benytter ved verdivurderinger av 

eiendomsobjekter. En subjektiv sammenligning av alle de ulike utleieenhetene virker både upresis, 

kostnadskrevende og subjektiv.  

 

KD sin presentasjon av nåværende prisnivå i sine utleieboliger 

 

KD har i saksdokumentene en presentasjon av nåværende prisnivå på de ulike lokasjonene man leier 

ut til privatpersoner. Under kolonnen dagens leie presenteres prisene man betaler pr. mnd. Disse 

prisene fremstår som korrekte, men sammenlignet med kontrakter vi har tilgang på burde det vært 

presentert at disse prisene inkluderer strøm. Unntaket er Nestatunet hvor kommunestyret har 

vedtatt at leieprisen skal være 7500,- inkl. strøm4. Her har KD da tydeligvis kommet frem til at 1000,- 

av leien utgjør kostnader for strøm etc. Så for Nestatunet er det altså oppgitt pris u/strøm (6500,-). 

KD hevder at øvrige priser også er eksl. strømkostnader. Det ble eksplisitt gjentatt av KD i 

kommunestyremøtet 11. desember 2023. Det mener vi å kunne dokumentere er feil. Oppgitte priser 

er leiepris inkl. strøm. Leiekontraktene som er vedlagt denne klagen kan dokumentere det. Under er 

tre eksempler på løpende leiekontrakter. 

 

 

 
4 Sak PS 60/22. Vedtatt i kommunestyret i desember 2022.  
https://prod01.elementscloud.no/publikum/971197609/DmbMeeting/34.  

https://prod01.elementscloud.no/publikum/971197609/DmbMeeting/34
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I det påfølgende har vi satt opp KD sitt forslag til nye leiepriser sammen med de nåværende 

leieprisene. Vi har også da tatt med utregning av prisen pr. kvadratmeter. Denne oversikten burde 

vært fremlagt sammen med saksdokumentene for å gi politisk nivå bedre forståelse av forslaget. 

KD sin utregning 
Sted Pris i dag pr. mnd Foreslått pris pr. mnd 

  Leie Pr. kvm Leie Pr. kvm 

Nestatunet 6500 1902 8450 2473 

BO og servicesenteret 7988 1168 9985 1461 

Bo og servicesenteret 6900 1217 8280 1461 

Nestved 2 5260 1372 6312 1646 

Mebondvegen 8009 1022 9611 1226 

Nestansringen 7045 1243 8806 1554 

 

Her ser vi at forslaget innebærer en kvadratmeterpris hvor 5 av 6 lokasjoner ligge betydelig over det 

KD selv har regnet frem som gjengs leie (1288,-). Allerede her begynner man å ane at man beveger 

seg utenfor de rammer Husleieloven setter. I kolonnen over dagens pris mener vi det er tatt 

utgangspunkt i priser inkl. strøm – med unntak av Nestatunet. Dagens pris inkl. strøm er på 5 av 6 

lokasjoner brukt som grunnlag for å regne ut fremtidig leiepris eksl. strøm. Til kommunestyret 

bekrefter KD at strømmen nå vil komme i tillegg, og også allerede er inkludert. Vedlagt er mail fra KD 

til kommunestyret 7. desember 2023 på spørsmål om dette: 

 

Dermed bekrefter KD at strøm skal legges på i tillegg til oppgitt ny beregnet leiepris. Denne nye 

leieprisen har altså blitt utregnet med utgangspunkt i nåværende totalsum av husleie inkl. strøm. I 

motsetning til leiekontraktene hevder KD at strøm kommer som en tilleggskostnad i dagens 

eksisterende leieforhold. Det er feil. Strømmen er i dag inkludert. Forslaget fra KD (som også ble 

vedtatt av Kommunestyret) medfører dermed at økningen for den enkelte beboer blir vesentlig 

høyere enn hva saksdokumentene hevder siden strømutgifter nå plutselig vil komme i tillegg:  

Sted Økning i % Økning pr. år

Leie Strøm Pr. kvm Leie Strøm Pr. kvm Pr. kvm Sum totalt i NOK

Nestatunet 6500 1000 2195 8450 1200 2824 28,6 % 25800,-

BO og servicesenteret 7988 Inkl 1168 9985 1640 1701 45,6 % 43644,-

Bo og servicesenteret 6900 Inkl 1217 8280 1400 1708 40,3 % 33360,-

Nestved 2 5260 Inkl 1372 6312 1500 2037 48,4 % 30624,-

Mebondvegen 8009 Inkl 1022 9611 2000 1482 45,0 % 43224,-

Nestansringen 7045 Inkl 1243 8806 1500 1812 45,7 % 39132,-

Utregning - regulering husleiesatser 2024
Pris i dag pr. mnd Foreslått pris pr. mnd
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I utregningen over må vi presisere at foreslåtte pris pr. mnd i strøm muligens vil avvike noe fra vårt 

anslag, men avviket vil være særs lite da det er tatt utgangspunkt i KD sin uttalelse om at 

strømkostnaden vil være mellom 1200-2000,- pr. mnd - avhengig av objektets størrelse og alder. Vår 

utregning kan dermed anses å være veldig nære den reelle kostanden den enkelte må betale etter 

justering jmf. vedtaket. 

 

Lovlighet i vedtakets innhold 

Spørsmålet man må stille seg er om en reell økning i husleieutgifter på over 40 % er i tråd med 

intensjonen om å få prisen opp på nivå med gjengs leie. Det er merkelig at man går fra et leieforhold 

hvor strømutgifter er inkludert til at det nå skal komme i tillegg til ny leiepris. Videre er det til å 

undres over at KD ikke følger sin egen utregnede kvadratmeterpris som nivået for gjengs leie når nye 

leiepriser skal fastsettes. Snarere velger KD fullstendig å se bort i fra dette sitt forslag til nye leiepriser, 

og snarere foreslår et prisnivå langt over det man selv har kommet frem til er gjengs leie. 

 

Vi ønsker at Kontrollutvalget vurderer lovligheten av endringene i leievilkårene opp mot Husleieloven. 

Vi mener at endringene strider mot det alminnelige prisvernet i Husleieloven da ny leien er å anse 

som urimelig i forhold til det en kunne forvente ved utleie av liknende husrom på liknende 

avtalevilkår. Videre er den reelle økningen langt over hva Husleieloven angir, og ens egen definisjon 

om nivået på gjengs leie tas ikke hensyn til når man fastsetter ny leiepris. Her hevder vi at forslaget 

legger seg på en ny pris langt over hva man må anse å være gjengs leie. 

 

Når det kommer til strømutgifter er det åpenbart av leieforhold vi kjenner til at beboerne ikke har fått 

egen faktura på dette, og slik vi ser det er det blitt kommunisert at dette har vært inkludert i prisen de 

betaler som husleie. Det fastslår ulike leiekontrakter vi legger ved denne henvendelsen. Det til tross 

for at KD flere ganger hevder at strømkostnader allerede i dag kommer som et tillegg for kommunens 

leieboere. Det kan vi altså dokumentere er feil, og hevder dermed at vedtaket i kommunestyret 

representerer en vesentlig endring av leievilkår som neppe kan gjøres av utleier i et kontraktsforhold 

uten at det skrives en helt ny avtale som begge parter samtykker til. På toppen av dette virker KD å 

motsi seg selv når det kommer til når leien er regulert sist opp mot gjengs leie. I saksdokumentene til 

budsjettet 2024 sier KD følgende: 

 

Dersom man går til de samme punktene i kommunens budsjetter for 2022 og 2023 så sier derimot KD 

at alle utleieenhetene er justert opp mot gjengs leie. Da må man forstå det dithen at man i 2021 og 

2022 mente at dette er gjort nylig, og ikke så langt tilbake som 2016. Utklipp fra tidligere år 

budsjettforslag er vedlagt under: 

 

Det fremstår som selvmotsigende at KD ikke ønsker å øke leien for et år tilbake med bakgrunn i 

leiemarkedet i Selbu, mens man nå plutselig mener man må heve leien med 20-30 % for å komme 
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opp på gjengs leie. Hva har skjedd med leiemarkedet i Selbu i 2023 som plutselig skulle tilsi at gjengs 

leie har økt med opp mot 30 %? 

 

Som man kan se fra budsjettet for 2023 så vedtok altså Kommunestyret – på forslag fra KD – å øke 

leieprisene med 4,1 %. Dette etter at man har fastslått at husleien er regulert etter gjengs leie. Det er 

naturlig å anta 4,1 % var i tråd med årlig KPI. Beboere mottok også et varsel på dette, og det er 

vedlagt under. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kommunens rolle som utleier gjennom sine boliger 

Det er vanskelig å forstå kommunens rolle som tilbyder av disse utleie -og omsorgsboligene som 

annet enn et tilbud for personer med utfordringer til å komme inn på boligmarkedet uten 

fellesskapets bistand. Altså; et tilrettelagt tilbud for å bo i egen bolig. Dette kan ha med økonomisk 

situasjon å gjøre, mangel på arbeid, forhold til rus, nedsatt funksjonsevne etc. Det er da naturlig å 

anta at kostnaden for å bo i disse enhetene ikke er ment å ligge på markedsleie. Dette er snakk om 

offentlig tilrettelagte bopæler for personer som ikke kan komme inn på det ordinære markedet. I et 

slikt perspektiv kan man prinsipielt diskutere om gjengs leie er korrekt forventning når det kommer til 

leiepris. Det er jo også verdt å nevne at det i disse boligene også er leietaker med ulike typer 

funksjonsnedsettelse – inkludert utviklingshemmede. 
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I 2021 kom Kommunal -og distriksdepartementet med en tolkningsuttalelse5 omkring gjengs leie i 

kommunale boliger. Her kom man frem til at; «Med dette utgangspunktet kan ikke departementet se 

at man kan vurdere leien i et bestemt leieobjekt opp mot den gjennomsnittlige utleieprisen i en 

kommune, ved vurdering av hva som er gjengs leie. Dette fremstår i strid med forarbeidsuttalelsene 

om at man skal foreta sammenlikning med husrom på stedet, og at det må være tale om liknende 

husrom utleid på liknende vilkår». Avslutningsvis konkluderte man med at; «Departementet mener 

derfor at man ved vurdering av gjengs leie for en kommunalt eid utleiebolig ikke kan legge til grunn 

gjennomsnittlig husleie for samtlige boliger i kommunen hvor boligen ligger». 

 

Med andre ord så kan det argumenteres for at kommunens fremgangsmåte for å definere gjengs leie 

for disse boligene er ugyldig. Her har man tatt pris fra objekter fra det åpne markedet og basert 

gjengs leie ut ifra det. Når alt kommer til alt er det kun kommunalt utleide boliger som kan si noe om 

gjengs leie for boligene kommunen leier ut, dersom man skal følge uttalelsen fra departementet. Det 

rimer også overens med gjengs leie man har innhentet fra kommunens boliger som leies ut til 

flyktninger. Her finner man også en kvadratmeterpris på omtrentlig nivå med den eksisterende leien. 

Funnet på 1288,- pr. kvadratmeter har man da altså valgt å se helt bort i fra, og man innfører nå en 

leie som ligger langt høyere. Det er ikke i tråd med vedtaket om at kommunens utleiepriser skal ligge 

på gjengs leie. Vedtaket 11. desember 2023 bryter derav med vedtaket om gjengs leie fra 2014. 

Leieprisen for den enkelte beboer ligger nå langt over gjengs leie. 

 

Samtidig så er den reelle økningen langt over KPI. Man tar ut strømmen som er inkludert de fleste 

steder og legger den til på toppen. Vi kan ikke se at det er vedtatt noe sted. Det eneste vedtaket som 

sier noe om dette er fra desember 2022, hvor man på Nestatunet sa at strømmen skulle være 

inkludert. Nå har administrasjonen plutselig funnet ut noe annet. Det er en vesentlig endring av 

leieforholdet som medfører en økt belastning på den enkelte leieboer. Med en reell økning av 

leieprisene på over 40 % virker dette å være et brudd med intensjonene i Husleieloven som skal 

regulere leieprisen. 

 

 
5 § 4-3 Svar på henvendelse om gjengs leie. https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/-4-3-svar-

pa-henvendelse-om-gjengs-leie/id2888975/ 

 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/-4-3-svar-pa-henvendelse-om-gjengs-leie/id2888975/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/-4-3-svar-pa-henvendelse-om-gjengs-leie/id2888975/
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Virkninger i kommunens budsjett 

KD skriver i sitt vedlegg til kommunestyret at årsvirkningen i budsjettet for dette vedtaket er 

1.590.523,-. Da er det også regnet inn 150.000,- for utleie av andre lokaler.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Denne oversikten er ytterligere en bekreftelse på at man bruker pris uten strøm for Nestatunet som 

utregningsgrunnlag, mens det for de øvrige objektene brukes det priser inkl. strømutgifter. Det til 

tross for at KD motsatte seg et slik resonnement i kommunestyremøtet 11. desember. Videre regnes 

da prosentmessig økning fra disse prisene. Så varsler KD at strøm vil komme i tillegg til dette. Da blir 

økningen prosentmessig over 40 % for alle objekter – foruten Nestatunet som havner på en reell 

økning på i underkant av 30 %. 

 

Så kan det godt tenkes at kommunen ikke tjener noe på at strømmen kommer i tillegg, men det vil 

øke de faktiske bokostnadene til den enkelte beboer. Og det er nettopp dette regnestykket som er 

relevant å synliggjøre i et spørsmål om innføring av ny leiepris. Likevel er ikke dette fremlagt av KD i 

sakens anledning. Kommunestyret fattet sitt forslag uten innsikt i hvor mye de reelle kostandene ville 

utgjøre for den enkelte leietaker. 

 

I selve budsjettdokumentet som er fremlagt politisk behandling er økt husleie nevnt et par ganger. 

Hver gang er det 20 % som eksplisitt nevnes for å få leien opp på nivå med gjengs leie. 
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Til tross for at KD sine egne utregninger viser at 20 % økning av husleie i flere tilfeller vil føre leia opp 

langt over nivået for gjengs leie, så sier altså KD i sitt tilleggsnotat til kommunestyret i sakens 

forbindelse at 20 % ikke er økning nok i flere tilfeller.  

 

 

 

 

Så slik vi forstår dette så har kommunestyret vedtatt en økning som er høyere enn hva 

budsjettdokumentet forslår, og som ligger over økningen KD anslo var nødvendig for å nå gjengs leie. 

Og selve økningen virker dårlig redegjort for når vi allerede har dokumentert at nivået man har 

funnet for gjengs leie på langt nær krever 20 % økning av leieprisene i utgangspunktet. 

 

Spørsmålet man kan stille seg er om KD gjennom saksdokumenter og svar på konkrete spørsmål i 

kommunestyremøtet 11. desember oppfyller kravet til en forsvarlig utredning, og opplyser de 

folkevalgte på best mulig måte. Det var betydelig forvirring blant de folkevalgte tett opp til 

avstemningen og uttalelser til media i etterkant viser at selv ikke ordføreren er satt inn i de faktiske 

forhold. 
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Kommunens eneste heltidspolitiker hevder i etterkant av møtet at «husleiene ikke har økt på to år». 

Det til tross for at man senest i mars 2023 økte prisene med 4,1 %, og at de siste års 

budsjettdokumenter har fastslått at prisene er regulert opp mot gjengs leie. Uttalelsen bekrefter at de 

folkevalgte ikke ble gitt mulighet til å fatte et best mulig vedtak basert på faktiske forhold gitt 

opplysninger i saksdokumentene. Resultatet ble at man økte husleia i flere tilfeller med over 40 %. 

 

Er saken forsvarlig utredet? 

I kommunelovenes §13-16 heter det: «Kommunedirektøren skal påse at saker som legges fram for 

folkevalgte organer, er forsvarlig utredet. Utredningen skal gi et faktisk og rettslig grunnlag for å 

treffe vedtak». Budsjettforslag er blitt fremlagt for begge kommunens hovedutvalg og formannskap 

før endelig behandling i kommunestyret. I saksdokumentene til hovedutvalgene og Formannskapet 

var det ikke lagt ved ytterligere informasjon om forslaget til økning i leiepris utover følgende; 

 

 

 

 

 

 
6 Kommuneloven. https://lovdata.no/dokument/NL/lov/2018-06-22-83/KAPITTEL_4#KAPITTEL_4.  

https://lovdata.no/dokument/NL/lov/2018-06-22-83/KAPITTEL_4#KAPITTEL_4
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Dette var de eneste opplysninger som forelå ifbm. økning av husleiepris før behandling i utvalgene. 

Ingen utregning om gjengs leie, eller prisnivå på de ulike lokasjonene var fremlagt. Dette ble 

problematisert av folkevalgte i hovedutvalg samfunnsutvikling og Formannskap (FS). Det ble av 

enkelte påpekt at grunnlaget for å vedta en slik økning i leiepriser var for dårlig. Det ble ikke bekreftet 

at økningen var innenfor gjeldende lovverk, det ble ikke fremlagt hva økningen innebar av reell ekstra 

kostnad for den enkelte leieboer og i ettertid har det vist seg at det ikke på noe tidspunkt ble fremlagt 

informasjon om at leieprisen faktisk både er justert ifht. gjengs leie etter 2016 - og justert generelt så 

sent som i mars 2023. FS etterlyste mer informasjon om vedtok følgende i sitt møte 21. november. 

Med dette som bakgrunn mottok representantene i kommunestyret den 4. desember KD sin 

redegjørelse for regulering av husleiesatsene. Her fremkom det opplysninger som gikk imot 

informasjonen gitt i budsjettdokumentet. Det viste seg at KD hadde planlagt å øke satsene med mer 

enn 20 % for en rekke av boligene. 
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Samtidig fastholder KD også i tilleggsnotatet at leieprisen sist er justert ihht. gjengs leie i 2016. Det til 

tross for at budsjettdokumenter for både 2022 og 2023 gir inntrykk av at man har regulert satsene 

etter gjengs leie av nyere dato, og at man i 2023 vedtar en KPI-justering på 4,1 %. Ingenting av dette 

nevnes av KD. Derimot trekkes det frem 2016 som året sist gang man gjorde en justering ihht. gjengs 

leie. 

 

Ordføreren bekrefter en slik oppfatning i media i etterkant av vedtaket fattet av kommunestyret 11. 

desember. Videre gis det ingen informasjon omkring strømkostnader i dokumentet. Det gis ikke 

informasjon om strømkostnader er inkludert i leien for de fleste utleieobjektene – slik som 

leiekontrakter faktisk viser. I stedet så sender KD ut e-post til samtlige kommunestyrerepresentanter 4 

dager før behandling i kommunestyret om det motsatte. 

 

Disse opplysningene stemmer ikke overens med informasjon fra leieboerne og løpende kontrakter. 

Strøm kommer ikke i tillegg, men er inkludert i leia. Hvorfor det gis inntrykk av noe annet fra KD sin 

side vites ikke. KD gjentar også den samme informasjonen på direkte spørsmål i kommunestyremøtet. 

Dette oppfatter vi som en villedning av kommunestyrerepresentantene. Det er hevet over enhver tvil 

at de fleste leietakerne i kommunale boliger i sine nåværende kontrakter har strømkostnader 

inkludert i leia. Leietakerne får ingen ekstra faktura i dag på strømkostander som KD gjentatte ganger 

hevdet. Derimot så fikk vi bekreftet i møtet at disse prisene kun omhandler boligleie, mens strømmen 

skal komme i tillegg. Det vil medføre at leiekostnaden på den enkelte leieboer vil bli langt høyere enn 

økningen på 20 % som budsjettdokumentet hevder, langt høyere enn et sted mellom 20 % og 30 % 

som det antydes i redegjørelsen fra KD og særdeles langt over det som KD selv fremlegger som gjengs 

leie i de opprinnelige saksdokumentene.  

 

En økning i leiepris for leietakere i kommunale boliger er en dramatisk sak for de det angår. Man må 

ta utgangspunkt i at en økning i husleien for disse leietakerne vil gjøre et større innhogg i den 

personlige økonomien for den enkelte enn for andre grupper. Kommunen har også et særlig ansvar 

for å legge til rette for personer med så svak økonomi at det er vanskelig å komme inn på det 

ordinære boligmarkedet. Likevel så er det på disse sin regning KD foreslår å hente inn en sviktende 

kommuneøkonomi. Det med bakgrunn i en teori som hevder at leieprisene ligger langt under gjengs 

leie. Da må man forvente at kommunens administrasjon kan dokumentere dette på en så god og 

ryddig måte som overhodet mulig. Det skal ikke herske tvil om at påstander som fremlegges er godt 

belyst og gjenspeiler virkeligheten. Ei heller skal man ikke frykte at relevante opplysninger er utelatt.  

I denne saken hevder vi kommunens folkevalgte er fremlagt et særdeles tynt og mangelfullt 

saksgrunnlag i utgangspunktet. Saksgrunnlaget inneholder i tillegg konkrete feil, og det er utelatt 

opplysninger som fremstår som viktige for forståelsen av fremlagte forslag som en økning av husleia. 

Gjentatte ganger fastholder KD på sin oppfatning om at dagens leieforhold i dag innebærer en leiepris 
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eksl. strøm. Det er påviselig feil. Man tar heller ikke innover seg at eksisterende leiepris allerede er på 

det det nivået KD selv har funnet ut faktisk er gjengs leie. Tallene i denne henvendelsen ble fremlagt 

KD i kommunestyremøtet 11. desember, og ble blankt avvist av KD. Likevel hadde ikke KD noen egne 

tall å vise til på spørsmål om hvor mye leia for de ulike leietakerne ville øke pr. år.  

 

Kommunestyret ble ikke opplyst på noe tidspunkt om at leia har blitt regulert senere enn i 2016. Og 

KD fastholdt at fremlagte leiepriser i saksdokumentene var korrekte og var oppgitt ekskl. 

strømkostnader. VI mener å ha påvist at dette ikke stemmer. Det er kun på Nestatunet 

saksdokumentenes oppgitte priser stemmer. På de øvrige enhetene er prisene feil. Vi stiller spørsmål 

ved om dette er en bevisst villedning for ikke å synliggjøre at den prosentvise økningen reelt sett blir 

langt høyere enn hva saksdokumentene antyder. Vi savner også at det i saksdokumentene foreligger 

en vurdering av lovligheten i økningen av leieprisene til mellom 20 % og 30 %. Vi kan ikke se at 

saksdokumentene på noe vis fastslår at foreslått økning er ensbetydende med gjengs leie. 

 

I KD sitt notat gis det et bilde av hva virkning av foreslått økning vil ha for budsjettet (bilde s. 6). Her 

regnes det ut i fra pris uten strøm for Nestatunet, mens det regnes ut i fra dagens priser inkl. strøm i 

de andre enhetene. For disse måtte man da ha trukket fra strømprisen pr. mnd. for å oppnå et korrekt 

regnestykke i denne sammenhengen. Nå blir det slik at oversikten viser hva leietakerne betaler pr. 

mnd inkl. strøm i dag i kolonnen til venstre, mens i kolonne nr 2. fra venstre viser priser etter 

økningen ekskl. strøm. KD skrev i mail 7. desember at man måtte legge til mellom 1200-2000,- pr. 

mnd i strømkostander oppå leieprisen, og det er da et slikt regnestykke som vil si hva den enkelte 

leietaker vil måtte betale i husleiekostnad etter dette vedtaket. Da ligger man på en reell økning på 

over 40 %. Det er selve kjernen i hva saken handler om, og vi stiller spørsmål ved lovligheten her. 

 

Så kan man på det nederste regnestykket se at KD mener økningen til gjengs leie vil være fullt 

implementert i budsjettet 2025. Det til tross for at det ikke kan innføres en regulering av leien til 

gjengs leie før leieforholdet har vart i 3 år. Det er i løpet av 2023 kommet flere nye leieboere i disse 73 

enhetene. De vil ikke kunne få justert sin leie til gjengs leie før i 2026. Av regnestykket kan det virke 

som om KD ikke har tenkte å ta hensyn til Husleieloven på dette punktet? Slik vi ser det er det feil å 

anslå at man kan få 1,5 MNOK i budsjettvirkning av dette tiltaket i 2025 og 2026. Dette vil først 

generere 1,5 MNOK i årsvirkning fra og med 2027. 

 

Selbu kommune solgte sommeren 2023 19 kommunale boliger på adressen Nestved 1. Disse 

enhetene genererte på salgstidspunktet ca 1,3 MNOK årlig i leieinntekter. Er det tapet av disse 

leieinntektene man ønsker å finansiere ved å øke prisene så mye på de resterende utleieenhetene? 

 

Totalt sett mener vi at KD i denne saken i har fremlagt et så mangelfullt forslag – med så mange feil – 

at vi mener det representerer et brudd med kommunelovens § 13-1. Dette står i så måte i stil med 

henvendelsen kommunestyret hadde til Kontrollutvalget i desember 2022 hvor temaet også var 

mangelfulle saksdokumenter fra KD til politisk nivå. Det bekymringsfullt at dette virker å være et 

tilbakevendende tema. 

 

Oppsummering 

I denne saken har kommunestyret vedtatt å øke leieprisene til gjengs leie. Budsjettdokumentet 
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tallfester det til 20 % økning. I tilleggsnotatet til saken viser det seg dog at KD ønsker å øke med mer 

enn 20 %. Og i mail til kommunestyret bekrefter KD at strømkostnader til den enkelte leietaker nå vil 

komme i tillegg til leien. Totalt sett viser det seg at for mange vil husleien øke med over 40 %. I 

saksdokumentene – og i kommunestyremøtet – hevder KD at strømkostandene til leietakerne 

allerede i dag kommer som et tillegg til leien. Det mener vi kun stemmer for beboerne på Nestatunet 

– de øvrige 56 leietakerne betaler en leie hvor strømmen tilsynelatende er inkludert i leieprisen. 

 

Saksbehandlingen i kommunestyret bar preg av stor usikkerhet hvorpå mange beskrev at man ikke 

forstod saksdokumentene i forkant, og ei heller ble klokere av svar gitt i selve 

kommunestyrebehandlingen. Det medførte at kommunestyret delte seg i to i under avstemmingen av 

saken (13-12). Denne saken fører med seg store spørsmålstegn omkring både utregning og 

opplysninger gitt til de folkevalgte i behandling av saken.  

 

Det aller viktigste er dog om Selbu kommune er innenfor gjeldende lovverk i måten man med dette 

vedtaket øker de reelle bokostnadene til sine leieboere med over 40 %. 

 

Med dette som bakgrunn ønsker vi at Kontrollutvalget skal vurdere følgende spørsmål: 

- Er vedtatte endringer i leiepriser i tråd med Husleieloven? 

- Har kommunen fulgt opp vedtaket om gjengs leie fra 2014? 

- Har man på en korrekt måte funnet ut hva gjengs leie egentlig er for aktuelle boliger? 

- Kan man uten videre gjøre strømkostnader eksklusiv leieprisen, når den tidligere har vært 

inklusiv i husleien? 

- Villedet KD kommunestyret da hun i sine gjentatte svar ifbm. kommunestyremøtet 11. 

desember 2023 hevdet at oppgitte priser i eksisterende leieforhold (med unntak av 

Nestatunet) var ekskl. strømkostnader? 

- Holdt KD tilbake informasjon til kommunestyret da hun ikke ville oppgi informasjon omkring 

hva den enkelte leieboer kunne forvente i økt leiepris dersom forslaget til vedtak ble vedtatt? 

- Hvorfor har KD i budsjettforslaget angitt 20 % økning som nødvendig for å nå nivået for gjengs 

leie, mens man i redegjørelsen til kommunestyret sier at man må øke enda mer? 

- Husleieloven fastslår at man kan først innføre gjengs leie 3 år ut i leieforholdet. Likefullt skal 

man i 2025 få full virkning av tiltaket. Betyr det at kommunen ikke har inngått noen nye 

leieavtaler i 2022 og 2023? Hvordan skal man eller så full økonomisk virkning av tiltaket? 

- Holdt KD tilbake informasjon da man i saksdokumentene sa at leien ikke var justert på flere 

år, mens man kan dokumentere at det ble gjennomført en justering så nylig som i mars 2023? 

- Hvorfor brukes ikke kvadratmeterpris som enhet for å regne ut nivået på gjengs leie i 

kommunens utleieboliger, når det brukes konsekvent av boligmarkedet ellers? 

- Er det godt nok begrunnet og dokumentert at nåværende leiepris må økes med foreslåtte 

satser for å nå gjengs leie? 

- Hvorfor følges ikke KD sine egne utregnede kvadratmeterpriser om gjengs leie?  

- Har KD med sitt mangelfulle saksfremlegg i denne saken brutt kommunelovens § 13-1? 

- Har forslaget om justering av leien noen sammenheng med bortfallet av leieinntektene fra 

Nestved 1? 

 

 

Åsmund Sjøberg (sign.)      Torger Sletner (sign.) 

Kommunestyrerep. SV      Kommunestyrerep. SV 


